
UCHWAŁA NR VII/10/4/2025 
SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚLĄSKIEGO 

z dnia 20 stycznia 2025 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Zarządu Dróg Wojewódzkich w Katowicach 

Na podstawie art. 30 a ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie województwa (tekst 
jednolity Dz. U. z 2024 roku, poz. 566 z późn. zm.), art. 227 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku Kodeks 
postępowania administracyjnego (tekst jednolity Dz. U. z 2024 roku, poz. 572) 

Sejmik Województwa Śląskiego 
uchwala: 

§ 1. Po rozpatrzeniu skargi Pana ....................1)  na działalność Zarządu Dróg Wojewódzkich w Katowicach 
postanawia się nie uwzględnić skargi. 

§ 2. Uzasadnienie faktyczne i prawne stanowi załącznik do uchwały. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodniczący Sejmiku  
Województwa Śląskiego 

 
 

Jacek Jarco 

 

 
1) Anonimizacji w zakresie danych osobowych na podstawie art. 5 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do 

informacji publicznej dokonał Mariusz Jaworski, pracownik Kancelarii Sejmiku. 
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Załącznik do uchwały Nr VII/10/4/2025 
Sejmiku Województwa Śląskiego 
z dnia 20 stycznia 2025 r. 

Uzasadnienie 

W dniu 29 października 2024 roku Pan ...............1) złożył za pośrednictwem systemu ePUAP skargę 
skierowaną do Sejmiku Województwa Śląskiego. Dotyczyła ona działań Zarządu Dróg Wojewódzkich 
w Katowicach (ZDW), związanych z organizacją w Paniówkach spotkania informacyjno-promocyjnego 
w ramach realizacji zadania pod nazwą: „Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 925 od granicy miasta  
na prawach powiatu Ruda Śląska do granicy miasta na prawach powiatu Rybnik”. Zarzuty skargi dotyczyły 
zaplanowania spotkania w godzinach (9:00-13:00), które wykluczały możliwość uczestnictwa osób 
pracujących oraz rażąco krótki czas na poinformowanie społeczności o wydarzeniu, co ograniczyło 
możliwość zaplanowania udziału przez mieszkańców. 

Zgodnie z art. 30 a ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie województwa, sejmik 
rozpatruje m.in. skargi składane przez obywateli powołując w tym celu Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 
W dniu 8 stycznia 2025 roku odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Sejmiku 
Województwa Śląskiego, na której rozpatrywana była przedmiotowa sprawa. 

W trakcie analizy sprawy ustalono, że spotkanie, które odbyło się w dniu 30 października 2024 roku 
w Paniówkach, miało charakter informacyjno-promocyjny. Nie miało ono na celu przeprowadzenia 
konsultacji społecznych, które są wymagane na wcześniejszych etapach realizacji inwestycji. Głównymi 
adresatami spotkania byli przedstawiciele samorządów lokalnych, w tym przewodniczący rad gmin i miast, 
burmistrzowie, wójtowie oraz radni lokalni, radni Sejmiku Województwa Śląskiego. Spotkanie miało  
na celu: przedstawienie postępu prac związanych z realizacją inwestycji, zaprezentowanie dalszego 
harmonogramu działań, omówienie problemów napotkanych w trakcie realizacji projektu, poinformowanie 
o roli środków unijnych w finansowaniu inwestycji, zgodnie z obowiązkami wynikającymi z Programu 
Fundusze Europejskie dla Śląskiego 2021-2027. Ustalając osoby zaproszone na spotkanie kierowano się 
zasadą reprezentacji samorządowej, przedstawiciele samorządów lokalnych pełnią rolę pośredników między 
administracją a mieszkańcami. Organizacja spotkania dla tej grupy umożliwia skuteczne przekazanie 
informacji lokalnym społecznościom za pośrednictwem osób pełniących funkcje publiczne. Harmonogram 
spotkania został dostosowany do godzin pracy samorządów, co jest zgodne z charakterem wydarzenia. 

W toku wyjaśniania sprawy ustalono, że na etapie projektowania i planowania inwestycji w latach 2015-
2016 przeprowadzono szerokie konsultacje społeczne w gminach objętych realizacją projektu, zgodnie 
z przepisami ustawy z dnia 3 października 2008 roku o udostępnianiu informacji o środowisku oraz ocenach 
oddziaływania na środowisko. W roku 2018 została wydana Decyzja Wojewody Śląskiego o zezwoleniu 
na realizację przedmiotowej inwestycji drogowej. Na obecnym etapie realizacji inwestycji brak jest 
obowiązku prawnego organizowania dodatkowych konsultacji społecznych, ponieważ faza budowy dotyczy 
już wykonania ustalonego projektu. 

Zaproszenia na spotkanie zostały wysłane w dniu 25 października 2024 roku, a lokalne portale 
informacyjne zamieściły informację 28 października 2024 roku. Choć czas wyprzedzenia mógł być 
ograniczony, informacja o spotkaniu dotarła do adresatów głównych (przedstawicieli samorządów), którzy 
mieli możliwość dalszego poinformowania mieszkańców. Dodatkowo ZDW zapewnił mieszkańcom 
możliwość bieżącego uzyskiwania informacji o realizacji inwestycji poprzez biuro budowy w Mikołowie 
(Bujakowie) – dedykowane miejsce, gdzie mieszkańcy mogą zgłaszać uwagi i uzyskiwać odpowiedzi 
na pytania oraz stronę internetową z regularnie aktualizowanymi informacjami o postępie prac. 

Spotkanie w Paniówkach zostało zorganizowane jako część działań promocyjnych wymaganych przez 
art. 46 Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2021/1060, które nakłada na beneficjentów 
funduszy unijnych obowiązek informowania opinii publicznej o realizacji projektu. Celem spotkania było 
spełnienie tego obowiązku poprzez podkreślenie roli środków unijnych oraz transparentne przedstawienie 
stanu realizacji inwestycji. Wymóg ten dotyczy promocji projektu, a nie organizowania dodatkowych 
konsultacji społecznych. 

 
1) Anonimizacji w zakresie danych osobowych na podstawie art. 5 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do 

informacji publicznej dokonał Mariusz Jaworski, pracownik Kancelarii Sejmiku. 
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Podsumowując, spotkanie w Paniówkach miało charakter promocyjno-informacyjny, skierowany głównie 
do przedstawicieli samorządów, i zostało przeprowadzone zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa 
oraz zasadami transparentności wynikającymi z dofinansowania unijnego. 

Mając na uwadze powyższe okoliczności sprawy podjęcie przez Sejmik Województwa Śląskiego 
uchwały nieuwzględniającej przedmiotowej skargi jest uzasadnione. 
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